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Nu mai este un secret pentru nimeni. Tăierea fără măsură a pădurilor din Borşa are şi azi efecte
catastrofale. Alunecările de teren, schimbările din ecosistem sunt fenomene cu care se
confruntă şi locuitorii oraşului de la poalele Prislopului. Situaţia pare să se repete în zonă. De
data aceasta, pe Valea Vaserului, unde, după cum afirmă primarul oraşului Vişeu de Sus,
Vasile Ciolpan, pădurile se taie  în devălmăşie.

  

Procedeul de operare este şantajul. Se vizează pădurile private, după care agenţi economici
autorizaţi sau nu le propun proprietarilor preţuri modice. Oamenii, având experienţe anterioare,
în care lemnele le-au fost pur şi simplu furate din pădure, acceptă preţurile şi astfel totul dă
aparenţa de legalitate.

    

• Pădurarii, mână-n mână cu agenţii economici

  

Acelaşi primar susţine că Ocolul Silvic local nu ia nicio măsură, dimpotrivă. Pădurarii, dintre
care unii au fost suspendaţi, sunt mână în mână cu agenţii economici, iar din afacere, unii s-au
ales cu Jeep-uri de ultimă generaţie. Pe lângă că nu se respectă regimul silvic, se distruge şi
ecosistemul. Calea ferată spre Novăţ s-a transformat în drum de TAF-uri şi camioane grele. Nu
există rampe de încărcare, cu toate acestea lemnele iau calea către Sebeş Alba şi alte  zone
ale ţării. Astfel, o zonă turistică deosebit de atrăgătoare riscă să dispară din circuit.

  

• Pădurea Primăriei Vişeu a dispărut în neant

  

Vasile Ciolpan susţine că şi o parte din pădurea primăriei din Vişeu de Sus a fost tăiată, fără
niciun fel de aprobare. "Pur şi simplu, a dispărut în neant," afirmă el. Pentru că nu are încredere
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în procurorul delegat pe lângă Judecătoria locală, el a făcut denunţ penal la Procuratura de pe
lângă Tribunalul Maramureş. De cealaltă parte, inginerul Iacob Andreica, de la Direcţia Silvică
Maramureş, susţine că pentru pădurea primăriei există un contract de administrare şi pază,
care se derulează şi în prezent. În anii 2007 şi 2008, prin hotărâri ale Consiliului Local, s-au
acordat cantităţi destul de mari de lemne unor persoane private sau juridice şi s-a creat astfel o
pagubă de circa 2 miliarde lei. În 2 octombrie, a.c. Direcţia Silvică Maramureş intenţionează să
organizeze licitaţie pentru a vinde masă lemnoasă din pădurea primăriei şi a-şi recupera astfel
măcar o parte din datorii. Cât priveşte pădurea de la Novăţ, aceea aparţine unor persoane
private sau composesoratului Vişeu, paza şi administrarea revenindu-le proprietarilor respectivi.
Prin urmare, şi chestiunile legate de transportul lemnelor trebuie discutate cu proprietarii
respectivi.
 Un lucru este cert. Exploatarea iraţională a pădurilor din zonă va avea aceleaşi efecte
dezastruoase, cu care se confruntă în prezent zona Borşa. Opinăm că e bine să învăţăm din
greşelile altora pentru a nu cădea noi înşine în capcană.

  

 Sursa: Glasul Maramuresului
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